

არბ. ჩიკობავა. „წელიწადული“, მისი მიზანი და ზოგადლინგვისტური საფუძვლები	9
Арн. Чикобава. «Ежегодник», его назначение и общелингвистические установки	22
Арн. Chikobava. «The Annual», its aims and linguistic principles	33

I

Арн. Чикобава (Тбилиси). Узловые вопросы исторической фонетики иберийско-кавказских языков	45
* არბ. ჩიკობავა (თბილისი). იბერიულ-კავკასიურ ენათა ისტორიული ფონეტიკის საკვანძო საკითხები	58
* Арн. Chikobava (Tbilisi). Principal questions of historical phonetics of Ibero-Caucasian languages	60
К. В. Ломтатидзе (Тбилиси). К вопросу о слово- и формо-различительных функциях ударения в абхазском и абазинском языках	62
* ქ. ლომთათიძე (თბილისი). მახვილის სიტყვათა და ფორმათ-განმასხვავებელი ფუნქციისათვის აფხაზურსა და აბაზურში	69
* K. V. Lomtadze (Tbilisi). Word- and form-distinguishing function of stress in Abkhaz and Abaza	70
Г. В. Рогова (Тбилиси). Основные фонетические процессы согласных в адыгских языках	71
* გ. როგავა (თბილისი). თანხმოვნთა ძირითადი ფონეტიკური პროცესები ადიღურ ენებში	78
* G. V. Rogava (Tbilisi). Main phonetic processes in Circassian languages	79
М. А. Кумахов (Москва). К проблеме аблаута в абхазо-адыгских языках	80
* მ. კუმახოვი (მოსკოვი). აბლაუტი აფხაზურ-ადიღურ ენებში	89
* M. A. Kumakhov (Moscow). Ablaut in the Abkhaz-Circassian languages	89
Ю. А. Тхаркахо (Майкоп). Об одной фонетической закономерности в адыгских языках	91
* ი. თჰარკახოვა (მაიკოპი). ერთი ფონეტიკური კანონზომიერების შესახებ ადიღურ ენებში	95
* J. A. Tkharakakho (Maikop). One of the Natural phonetic phenomena in the Circassian languages	96
З. Ю. Кумахова (Москва). К фонологической интерпретации консонантизма в адыгских языках	98
* ზ. კუმახოვა (მოსკოვი). კონსონანტიზმის ფონოლოგიური ინტერპრეტაციისათვის ადიღურ ენებში	102
* Z. J. Kumakhova (Moscow). To the phonological interpretation of consonantism in the Circassian languages	103
Д. С. Имнайшвили (Тбилиси). Система гласных и регрессивно-дистанционная их ассимиляция в чеченском и ингушском языках	105

* ვარსკვლავით აღნიშნული სათაური ეკუთვნის წინა წერილის რეზიუმეს.
 * Заглавие, отмеченное звездочкой, относится к резюме предшествующей статьи.
 * A title, marked with an asterisk, applies to a summary of the preceding article.

* დ. იმნაიშვილი (თბილისი). ხმოვანთა სისტემა და მათი რეგრესულ-დისტანციური ასიმილაცია ჩაჩნურსა და ინგუშურ ენებში	11
* D. S. Imnaishvili (Tbilisi). Vowel system and its regressive-distant assimilation in Chechen and Ingush	121
В. М. Магомедбекова (Тбилиси). О звукосоответствиях между диалектами ахвахского языка	123
* ზ. მაჰომედბეკოვა (თბილისი). ბგერათშესატყვისობათა შესახებ ახვახური ენის დიალექტებს შორის	126
* Z. M. Mahomedbekova (Tbilisi). On the phonetic correspondences between the dialects of the Akhvakh language	127
И. И. Церцвадзе (Тбилиси). Основные тенденции изменения согласных в аварском языке (по данным диалектов)	128
* ილ. ცერცვაძე (თბილისი). თანხმოვანთა ცვლის ძირითადი ტენდენციები ხუნძურ ენაში (დიალექტთა მონაცემების მიხედვით)	137
* I. I. Tseretsvade (Tbilisi). Basic tendencies in the change of consonants in the Avar language (according to the data of dialects)	137
Т. Е. Гудавя (Тбилиси). Из истории корреляции «сильный-слабый» в аварско-андийско-дидойских языках	139
* ტ. გუდავა (თბილისი). ძლიერ და სუსტ თანხმოვანთა კორელაციის ისტორიიდან ხუნძურ-ანდიურ-დიდოურ ენებში	145
* T. E. Gudava (Tbilisi). On the history of the «strong-weak» correlation in the Avar-Andi-Dido languages	146
Э. Ш. Микаилов (Махачкала). К вопросу о размещении латеральных согласных в диалектах аварского языка	147
* ე. მიქაილოვი (მაჰაჩყალა). ლატერალურ თანხმოვანთა განლაგების საკითხისათვის ხუნძური ენის დიალექტებში	156
* E. Sh. Mikailov (Makhachkala). To the question of placing lateral consonants in the dialects of the Avar language	157
Ю. Д. Дешериев (Москва). Фонетические процессы в системе грамматических классов хиналугского языка	158
* ი. დეშერიევი (მოსკოვი). ფონეტიკური პროცესები ხინალუღური ენის გრამატიკული კლასების სისტემაში	166
* J. D. Desheriev (Moscow). Phonetic processes in the system of grammatical classes of the Khinalug language	167
А. А. Магомедов (Тбилиси). Лабиализованные звуки и фонемы в табасаранском и агульском языках	169
* ა. მაჰომედოვი (თბილისი). ლაბიალიზებული ბგერები და ფონემები თაბასარანულ და აღულურ ენებში	176
* A. A. Magomedov (Tbilisi). Labialized sounds and phonemes in Tabasaran and Agul	178
Г. В. Топурия (Тбилиси). Об одной закономерности в системе преруптивов лезгинского языка	180
* გ. თოფურია (თბილისი). ერთი კანონზომიერების შესახებ ლეზგიური ენის პრერუპტივთა სისტემაში	183
* G. V. Topuria (Tbilisi). On one regularity in the system of preruptives in the Lezgian language	184
А. Г. Гюльмагомедов (Махачкала). О некоторых общих моментах изменения лабиализованных согласных в лезгинском и других дагестанских языках	185
* ა. გიულმაგომედოვი (მაჰაჩყალა). ლაბიალიზებულ თანხმოვანთა ცვლილების ზოგი საერთო მომენტის შესახებ ლეზგიურსა და სხვა დაღესტნურ ენებში	189

* A. G. Gijl magomedov (Makhachkala). Some common peculiarities in the changes of the labialized consonants in Lezgian and other Dagestanian languages	189
Г. Х. Ибрагимов (Махачкала). Фарингализованные звуки в цахурском и рутульском языках	191
* გ. ი ბ რ ა გ ი მ ო ვ ი (მაჰაჩყალა). ფარინგალიზებული ბგერები წახურსა და რუთულურ ენებში	201
* G. Kh. Ibragimov (Makhachkala). Pharyngalized sounds in the Tsakhur and Rutul languages	202
Е. Ф. Джейранишвили (Тбилиси). Динамика развития некоторых согласных в удийском, цахском и мухадском (рутульском) языках	204
* ე. ჯ ე ი რ ა ნ ი შ ვ ი ლ ი (თბილისი). ზოგი თანხმოვნის განვითარების დინამიკა წახურში, მუხადურსა და უდიურ ენებში	208
* E. F. Jeiranishvili (Tbilisi). The evolution of some consonants in Tsakhur, Mukhad and Udi	208
Б. Б. Талибов (Махачкала). К вопросу об абруптивных согласных в удийском языке	209
* ბ. თ ა ლ ი ბ ო ვ ი (მაჰაჩყალა). აბრუპტივ თანხმოვნთა საკითხისათვის უდიურ ენაში	215
* B. B. Talibov (Makhachkala). To the question of glottocclusives in the Udi language	215
О. И. Кахадзе (Тбилиси). О латеральных спирантах в арчибском языке	217
* ო. კ ა ხ ა დ ე (თბილისი). ლატერალური სპირანტების შესახებ არჩიბულში	222
* O. I. Kakhadze (Tbilisi). On the lateral spirants in the Archi language	223
А. М. Асланов (Баку). Иберийско-кавказские абруптивы в закатальско-кахких говорах азербайджанского языка	224
* ა. ა ს ლ ა ნ ო ვ ი (ბაკო). აბრუპტივები აზერბაიჯანული ენის ზაქათალა-კახის თქმებში	227
* A. M. Aslanov (Baku). Glottalized consonants in Zakhatala-Kakhi subdialects of the Azerbaijan language	228

II

З. И. Керашева (Майкоп). Инфинитная чистая основа и чистые глаголы в функции сложного двусоставного сказуемого в адыгских языках	229
* ზ. კ ე რ ა შ ე ვ ა (მაიკოპი). ინფინიტური წმინდა ფუძე და ინფინიტური ზმნები რთული ორშემადგენლიანი შემსმენლის ფუნქციით ადიღურ ენებში	241
* Z. I. Kerasheva (Maikop). Infinitive pure stem and infinitive verbs in the function of complex two-member predicate	242
А. Г. Шагиров (Москва). Адыгские этимологии	244
* ა. შ ა გ ი რ ო ვ ი (მოსკოვი). ადიღური ეტიმოლოგიები	250
* A. G. Shagirov (Moscow). Circassian etimologies	250
Б. М. Берсиров (Майкоп). О некоторых случаях десемантизации компонентов сложных глаголов в адыгейском языке	251
* ბ. ბ ე რ ს ი რ ო ვ ი (მაიკოპი). რთული ზმნების კომპონენტთა დესემანტიზაციის ზოგი შემთხვევა ადიღურ ენაში	254
* B. M. Bersirov (Maikop). Some cases of desemantisation of the compound verb components in the Adyge language	254
В. Х. Конджария (Сухуми). Ашхарский диалект и его лексика по сравнению с лексикой абжуйского и бзыбского диалектов абхазского языка	255
* ვ. კ ო ნ ჯ ა რ ი ა (სოხუმი). აშხარული დიალექტი და მისი ლექსიკა აფხაზური ენის აბჯუური და ბზიფური დიალექტების ლექსიკასთან შედარებით	265
* V. Kh. Konjaria (Sukhumi). The Ashkharwa dialect and its lexics compared to the lexis of the Abzhui and Bzyb dialects	266

И. Г. А р с а х а н о в (Грозный). К вопросу о генезисе суффикса мн. числа -г в нахских и дагестанских языках	267
* ი. ა რ ს ა ხ ა ნ ო ვ ი (გროზნი). მრავლობითი რიცხვის -რ ნიშნის გენეზისი ჩაჩნურ და დაღესტნურ ენებში	269
* I. G. A r s a k h a n o v (Grozny). Genesis of the plural formant -r in the Chechen and Dagestanian languages	270
В. С. Х и д и р о в (Баку). Историко-типологический анализ глагольных основ крызского языка	272
* ვ. ხ ი დ ი რ ო ვ ი (ბაკი). კრიწული ენის ზმნურ ფუძეთა ისტორიულ-ტიპოლოგიური ანალიზი	276
* V. S. K h i d i r o v (Baku). Historical-typological analysis of verbal stems of Kryts language	277
А. А. А б д у с а л а м о в (Махачкала). Способы словообразования имен существительных в даргинском языке	278
* ა. ა ბ დ უ ს ა ლ ა მ ო ვ ი (მაჰაჩყალა). არსებით სახელთა სიტყვეწარმოების საშუალებანი დარგულ ენაში	283
* A. A. A b d u s a l a m o v (Makhachkala). Word-building means of the noun in the Dargwa language	284
М.-С. М у с а е в (Махачкала). Лексические различия в диалектах даргинского языка	286
* მ.-ს. მ უ ს ა ე ვ ი (მაჰაჩყალა). ლექსიკური სხვაობანი დარგული ენის დიალექტებში	289
* M.-S. M u s a e v (Makhachkala). Lexical differences in the dialects of the Dargwa language	290
М. А. А л и п у л а т о в (Махачкала). Категория грамматического класса в языках лезгинской группы (по данным имен)	292
* მ. ა ლ ი პ უ ლ ა ტ ო ვ ი (მაჰაჩყალა). გრამატიკული კლასების კატეგორია ლეზგიურ ენებში (სახელთა მონაცემების მიხედვით)	296
* M. A. A l i p u l a t o v (Makhachkala). The category of grammatical class in the languages of the Lezgian group (according to the facts of nouns)	297
С. М. Х а й д а к о в (Москва). Матрицы аффиксов спряжения глагола табасаранского языка (на материале хивского и хюрекского говоров)	298
* ს. ხ ა ი დ ა კ ო ვ ი (მოსკოვი). თაბასარანული ენის ზმნური აფიქსების მატრიცები (ხივისა და ხიურექის თქმათა მასალების მიხედვით)	307
* S. M. K h a i d a k o v (Moscow). Matrixes of the affixes of Tabasaran verbs (after the materials of the Khiv and Khjurek subdialects)	308

III

Н. Х. К у л а е в (Орджоникидзе). О кавказском субстрате осетинского языка	309
* ნ. კ უ ლ ა ე ვ ი (ორჯონიკიძე). ოსური ენის კავკასიური სუბსტრატის შესახებ	319
* N. Kh. K u l a e v (Ordzonikidze). On Caucasian substratum of the Ossetian language	320
იბერიულ-კავკასიური ენები (კლასიფიკაცია)	321
Иберийско-кавказские языки (классификация)	322
Ibero-Caucasian Languages (classification)	323
Les langues Ibero-Caucasiennes (classification)	323
Die iberokaukasische Sprachen (Klassifikation)	325